



# COP28 UAE

## ALTÉRRRA investment vehicle aims to mobilize US\$250 billion by 2030 and be fund of choice for climate transition, CEO tells World Government Summit

- ALTÉRRRA was launched at Cop28 with a US\$30 billion commitment from the UAE, making it the world's largest private investment vehicle for climate change action
- The vehicle will play a critical role in driving climate investments to where it is most needed to unlock impact at scale to finance the climate economy, HE Ambassador Majid Al Suwaidi, COP28 Director-General and ALTÉRRRA CEO, said in a panel session.
- “The vision for ALTÉRRRA was borne out of the COP28 Presidency’s Action Agenda focus on making climate finance more available, accessible and affordable” to accelerate the global transition, Ambassador Al Suwaidi said.
- ALTÉRRRA’s structure, scale and scope set it apart from other investment vehicles and will help it become “the go-to fund for the climate transition,” he added.
- ALTÉRRRA features an innovative two-part structure, with the first arm, the US\$25 billion ALTÉRRRA ACCELERATION, designed to steer capital towards investments at scale to accelerate the transition to a net-zero and climate-resilient economy.
- The second arm, the US\$5 billion ALTÉRRRA TRANSFORMATION, is designed to provide risk mitigation capital to incentivize investment flows into the Global South.
- ALTÉRRRA has a dedicated investment focus on four pillars that underpin the priorities of the COP28 Action Agenda: the energy transition, industrial decarbonization, sustainable living and climate technologies.

**Dubai, 14 February 2024:** ALTÉRRRA, the US\$30 billion climate investment fund launched at COP28, aims to become the “fund of choice” for the climate transition, with its structure, scale and scope and focus on innovation and partnerships enabling it to steer private markets towards climate investments and focus on transforming emerging markets and developing economies, its chief executive officer said today in a special session at the World Government Summit.

The UAE has committed US\$30 billion to ALTÉRRRA, making it the world's largest private investment vehicle for climate change action, and the fund aims to mobilize US\$250 billion globally by 2030, HE Ambassador Majid Al Suwaidi, COP28 Director-General and ALTÉRRRA CEO, said in a panel session.

The panel session included Dr. Mahmoud Mohieldin, Executive Director at the International Monetary Fund; Rajiv Dhar, Board Member of the National Infrastructure Investment Fund and Head of US India Green Fund; Arvind Ramamurthy, Chief Market Development Officer at Abu Dhabi Global Market (ADGM); Samir Suleymanov, Director of Finance at COP28 and was moderated by Mercedes Monserrate, CEO of the Global Climate Finance Center (GCFC).



Ambassador Al Suwaidi said, “The vision for ALTÉRRRA was borne out of the COP28 Presidency’s Action Agenda focus on how we can make climate finance more available, accessible and affordable for all, and remove barriers impeding investment – especially into the Global South. ALTÉRRRA is a key element in the COP28 Presidential Action Plan to help drive climate investment to the solutions and markets where it is most needed.”

ALTÉRRRA has been designed to be as innovative as possible to maximize its impact and unlock capital flows to tackle challenges head-on, Ambassador Al Suwaidi said.

Arvind Ramamurthy, Chief of Market Development at ADGM, said, “In its commitment to catalyze climate finance amidst global transitions and bolster the UAE’s net-zero targets, ADGM is proud to be a home for ALTÉRRRA, a groundbreaking initiative with its climate transition funds, and the GCFC, a private-sector-focused think tank and research hub.

“As we navigate challenges to making climate finance universally accessible, ensuring its availability, accessibility, and affordability—the value proposition of ADGM and its sustainable finance framework will be instrumental in strengthening a climate-resilient economy. Collaboratively, they pave the path toward establishing the UAE as the leading hub for comprehensive climate finance initiatives.”

Rajiv Dhar, Board Member, National Infrastructure Investment Fund & Head of US India Green Fund, said “There is a need for blended finance for meeting the climate goals of Global South. ALTÉRRRA is a pathbreaking initiative of UAE and has been developing strategies for making a significant impact in Emerging and Developing Economies.”

ALTÉRRRA features an innovative two-part structure, designed to both bridge the gap in investment into the solutions needed to keep the world on the 1.5C pathway, drive investment into the Global South, and create new investment opportunities and strategies for emerging markets and developing economies (EMDEs).

The first arm, ALTÉRRRA ACCELERATION, with US\$25 billion, is designed to steer capital towards investments at scale to accelerate the transition to a net-zero and climate-resilient economy. The second arm, the US\$5 billion ALTÉRRRA TRANSFORMATION, is designed to provide risk mitigation capital to further incentivize investment flows into the Global South.

“Transforming the global economy towards a net-zero and climate-resilient pathway will require a transformation of the climate finance landscape and ALTÉRRRA will play a key role in that transformation,” Ambassador Al Suwaidi said. “ALTÉRRRA’s mission is to mobilize investment at scale, stimulating innovation and underpinning the UAE’s efforts to create a global green finance ecosystem that can bridge investors and markets and ensures that money flows to where it is most needed, in alignment with the objectives of The UAE Consensus.”

Alongside ALTÉRRRA structure and scale, ALTÉRRRA’s efforts to spur new ideas, incentivize policy and regulatory frameworks, and identify solutions to rapidly deploy capital across the entire value chain of the new climate economy will create a multiplier effect in climate-focused investment, helping it to achieve the target of mobilizing US\$250 billion in the next seven years. Innovative partnerships will be key to the success of ALTÉRRRA, Ambassador Al Suwaidi said.



# COP28 UAE

“Transforming the global economy towards a net-zero and climate-resilient pathway will require a transformation of the climate finance landscape and ALTÉRRRA will play a key role in that transformation,” Ambassador Al Suwaidi said. “ALTÉRRRA's mission is to mobilize investment at scale, stimulating innovation and underpinning the UAE’s efforts to create a global green finance ecosystem that can bridge investors and markets and ensures that money flows to where it is most needed, in alignment with the objectives of The UAE Consensus.”

ALTÉRRRA is making good progress on the commitments made at COP28, where in collaboration with BlackRock, Brookfield and TPG as inaugural launch partners, it committed US\$6.5 billion to climate-dedicated funds for global investments, including the Global South, the ambassador said.

Alterra is focused on the success of the Emerging Market transition funds launched with Brookfield and TPG that are purpose-built to attract institutional capital into markets that have to date been chronically underinvested.

ALTÉRRRA has a dedicated investment focus on four pillars that underpin the priorities of the COP28 Action Agenda: the energy transition, industrial decarbonization, sustainable living and climate technologies.

In total, COP28 mobilized more than US\$85 billion in direct climate finance pledges, with 11 pledges and declarations made under the Action Agenda.

ALTÉRRRA adds to the UAE’s accomplished track record of managing large investment platforms and successfully developing and operating renewable energy projects around the world, leading change as a trusted facilitator at the global crossroads between North, South, East and West. ALTÉRRRA is a key component of the UAE’s commitment and contribution to climate finance and among the range of finance-led initiatives launched during COP28 to address the climate finance challenge holistically.

**-ENDS-**

Notes to Editors COP28 UAE:

- At the historic COP28, countries came together to deliver The UAE Consensus - the most ambitious and comprehensive set of negotiated outcomes to come out of the UNFCCC process since COP21.
- The UAE Consensus includes an unprecedented reference to transitioning away from all fossil fuels in energy systems, in a just, orderly and equitable manner in this critical decade to enable the world to reach net zero emissions by 2050, in keeping with the science.
- An important opportunity lies in working multilaterally on commitments to deliver high-ambition decisions at COP28, including through The UAE Consensus. This can lead to



# COP28 UAE

real economy action for 2030 and help with setting of interim targets that strengthen the NDCs in 2025 in the lead-up to COP30.

- The UAE Consensus and the COP28 Action Agenda were launched in response to the Global Stocktake (GST) - a report card on the commitments made at COP21 in Paris. The GST was released just before COP28 and highlighted that the world was significantly off track in meeting the obligations made in Paris. The UAE Consensus and the Action Agenda are decisions in response to these findings and help keep 1.5°C within reach.



**COP28**  
**UAE**

مؤتمر الأطراف 28  
الإمارات العربية المتحدة

# بيان صحفي

خلال القمة العالمية للحكومات

المدير العام لـ COP28: "ألتيرا" يسعى لتحفيز استثمارات عالمية بقيمة 920 مليار درهم بحلول عام 2030 لمواجهة تغير المناخ

## • ماجد السويدي:

- الإمارات أطلقت صندوق "ألتيرا" في COP28 برأسمال يبلغ 110 مليار درهم كأكبر صندوق استثماري يركز على مواجهة تغير المناخ في العالم
- صندوق ألتيرا" الاستثماري سيكون خيار المستثمرين المفضل
- ألتيرا" سيلعب دور رئيسي بتحقيق تحوّل في مشهد التمويل المناخي، بالتركيز على حشد الاستثمار على نطاق واسع، وتحفيز الابتكار
- "ألتيرا" انطلق لدعم جهود دولة الإمارات وخطة عمل رئاسة COP28 لتوفير التمويل المناخي بشكل كافٍ وميسّر وبتكلفة مناسبة للجميع
- هيكل الصندوق ونطاقه وحجمه وتركيزه على الابتكار والشراكات سيمكنه من تحفيز الأسواق الخاصة لإطلاق الاستثمارات مناخية

## • "ألتيرا أكسليريشن" الذراع الأول للصندوق، بقيمة 92 مليار درهم، ستوجه رأس

المال المؤسسي لدعم الاستثمارات المناخية

- "ألتيرا ترانسفورميشن"، ذراع الصندوق الثاني، بقيمة 18 مليار درهم، تقوم بتخفيف المخاطر وتحفيز الاستثمار في دول الجنوب العالمي
- استثمارات ألتيرا تركز على تحقيق انتقال منظم ومسؤول وعادل ومنطقي في قطاع الطاقة، والحد من الانبعاثات الصناعية، وتشجيع ودعم المعيشة المستدامة، وتطوير ونشر تكنولوجيا المناخ

دبي، 14 فبراير 2024: أكد سعادة السفير ماجد السويدي، المدير العام والممثل الخاص لرئاسة دولة الإمارات لمؤتمر الأطراف COP28، والرئيس التنفيذي لصندوق ألتيرا الاستثماري، أن الصندوق الذي أطلقته دولة في مؤتمر الأطراف COP28، برأس مال أساسي قدره 110 مليار درهم (30 مليار دولار)، يطمح أن يكون "خيار المستثمرين المفضل" لحلول مواجهة تغير المناخ على مستوى العالم.

وأضاف سعادته خلال جلسة حوارية في القمة العالمية للحكومات حملت عنوان "دور صندوق "ألتيرا" في تحفيز تمويل الاقتصاد المناخي الجديد"، أن هيكل الصندوق ونطاقه وحجمه وتركيزه على الابتكار والشراكات سيمكنه من تحفيز الأسواق الخاصة لإطلاق الاستثمارات المناخية، مع التركيز على إحداث تغيير جذري في الأسواق الناشئة والاقتصادات النامية التي تعاني نقص الاستثمارات التقليدية نتيجة ارتفاع التكلفة والمخاطر في أنحاء العالم.

وقد ضمت الجلسة مع سعادته ماجد السويدي، كل من سعادة الدكتور محمود محي الدين، المدير التنفيذي لصندوق النقد الدولي، وراجيف دهار، عضو مجلس إدارة الصندوق الوطني للاستثمار والبنية التحتية في الهند (NIIF) ورئيس صندوق الولايات المتحدة والهند الأخضر (USIGF)، وأرفيند رامامورثي، رئيس تطوير الأسواق، سوق أبوظبي العالمي، وسمير سليمانوف مدير إدارة الشؤون المالية في COP28، وأدارتها مرسيدس فيلا مونسيرات، الرئيس التنفيذي، المركز العالمي للتمويل المناخي (GCFC).

وأشار سعادته إلى أن الصندوق، الذي يعتبر أكبر صندوق استثماري يركز على مواجهة تغير المناخ في العالم، يستهدف جمع وتحفيز نحو 920 مليار درهم (250 مليار دولار) من الاستثمارات بحلول عام 2030 لبناء اقتصاد مناخي عالمي جديد.

وأكد سعادة ماجد السويدي أن إطلاق الصندوق جاء لدعم خطة عمل رئاسة COP28 وجهود دولة الإمارات لتوفير التمويل المناخي بشكل كافٍ وميسرٍ وبتكلفة مناسبة للجميع، وإزالة العراقيل التي تعيق الاستثمارات المناخية، خاصة في دول الجنوب العالمي التي هي بألمس الحاجة إليها.

وقال: "إن تحويل الاقتصاد العالمي لكي يصبح مرناً ومحاييداً مناخياً، يتطلب تحولاً في مشهد التمويل المناخي، وسيكون لـ "ألتيرا" دور رئيسي في هذا التحول، حيث سيركز على حشد الاستثمار على نطاق واسع، وتحفيز الابتكار، ودعم جهود دولة الإمارات في إنشاء منظومة عالمية للتمويل الأخضر، وسيمكنه ربط المستثمرين بالأسواق ويضمن تدفق الأموال، بما يتماشى مع أهداف 'اتفاق الإمارات'".

وأوضح أن الصندوق سيعمل على تحقيق أقصى قدر من التأثير وتحرير التدفقات الرأسمالية لمعالجة التحديات بشكل مباشر، حيث يستهدف "ألتيرا" رفع سقف الطموح، وتنشيط الأفكار المبتكرة، وتحفيز الأطر السياسية والتنظيمية على دعم العمل المناخي، وإيجاد الحلول المطلوبة لجمع وتحفيز رأس المال بصورة عاجلة تساهم في تنشيط جميع مكونات منظومة الاقتصاد المناخي الجديدة، وإن الشراكات المبتكرة ستكون عاملاً رئيسياً في النجاح بتحفيز وحشد مبلغ 250 مليار دولار للتمويل المناخي خلال السبع سنوات القادمة.

وخلال مداخلة أرفيند رامامورثي، قال: "نفخر في أن يكون سوق أبوظبي العالمي مقراً لصندوق "ألتيرا" الاستثماري، وهو أكبر مبادرة عالمية لتحفيز التمويل المناخي، بالإضافة "المركز العالمي لتمويل المناخ"، والذي يوصف بأنه مركز مستقل للفكر والأبحاث الخاصة بالتمويل المناخي، الأمر الذي يتماشى مع التزامنا بتحفيز التمويل المناخي في

خضم التحولات التي يشهدها العالم، ولتعزيز أهداف دولة الإمارات للوصول إلى الحياد المناخي.

وأضاف: "يسعى سوق أبوظبي العالمي وإطار عمل التمويل المستدام الخاص به، للمساهمة بمواجهة التحديات المتمثلة في جعل التمويل المناخي متاحاً بشكل كافٍ وميسرٍ وبتكلفة مناسبة للجميع، وبأن يتولى دوراً فاعلاً بتعزيز الإمكانات لبناء اقتصاد مناخي مرن وأكثر حياداً. وستساهم هذه المبادرات في ترسيخ مكانة دولة الإمارات كمركز رائد لمبادرات التمويل المناخي الشاملة".

من جانبه قال راجيف دهار، عضو مجلس إدارة الصندوق الوطني للاستثمار والبنية التحتية في الهند (NIIF) ورئيس صندوق الولايات المتحدة والهند الأخضر (USIGF): "هناك حاجة ماسة للتمويل المشترك من أجل تحقيق الأهداف المناخية في دول الجنوب العالمي. ويمثل "التيرا" مبادرة رائدة ستساهم بهذا المجال من خلال وضع الاستراتيجيات لتحقيق أكبر أثر على الاقتصادات الناشئة والنامية".

وتم تصميم هيكل صندوق ألتيرا الاستثماري المبتكر، لسد الفجوة في الاستثمار بالحلول المناخية اللازمة لإبقاء العالم على مسار 1.5 درجة مئوية، ودفع الاستثمار في دول الجنوب العالمي، وخلق فرص واستراتيجيات استثمارية جديدة للأسواق الناشئة والاقتصادات النامية.

وتمثل شركة "ألتيرا أكسليريشن" الذراع الأول للصندوق، وتبلغ قيمتها نحو 92 مليار درهم (25 مليار دولار)، وستتولى توجيه رأس المال المؤسسي على نطاق واسع لدعم الاستثمارات المناخية القادرة على تسريع التحول نحو اقتصاد مرن ومحايد مناخياً. بينما وتماشياً مع تركيز COP28 على احتواء الجميع بشكل تام، سُنَّخص ذراع الصندوق الأخرى، شركة "ألتيرا ترانسفورميشن"، أكثر من 18 مليار درهم (5 مليار دولار) لتخفيف المخاطر وتحفيز تدفقات الاستثمار إلى دول الجنوب العالمي لمواجهة التحديات التي تحد من فرص الاستثمار المناخي.



وخلال تعليق الرئيس التنفيذي للصندوق حول العمل المنجز، أشار سعادة السفير ماجد السويدي إلى أن تقدماً ملحوظاً قد تحقق من خلال التعاون مع شركاء الإطلاق الأوائل، وهي شركات بلاك روك، وبروكفيلد، وتي بي جي. وكان صندوق ألتيرا قد تعهد خلال مؤتمر الأطراف COP28، بتخصيص مبلغ 6.5 مليار دولار لهذه الشركات من أجل إنشاء صناديق متخصصة للاستثمار المناخي على مستوى العالم، خاصةً في دول الجنوب العالمي.

ويسعى "التيرا" لإنجاح عمل صناديق دعم التحوّل في الأسواق الناشئة التي تم إطلاقها بالتعاون مع "بروكفيلد" و"تي بي جي"، التي تهدف لجذب الاستثمارات المؤسسية إلى الأسواق التي تعاني تاريخياً من نقص الاستثمار.

وتسترشد استثمارات ألتيرا بأربع ركائز أساسية تتماشى مع خطة عمل COP28 لمعالجة أزمة المناخ وهي تحقيق انتقال منظم ومسؤول وعادل ومنطقي في قطاع الطاقة، والحد من الانبعاثات الصناعية، وتشجيع ودعم المعيشة المستدامة، وتطوير ونشر تكنولوجيا المناخ.

ويبني "التيرا" على السجل الحافل لدولة الإمارات في إدارة منصات الاستثمار الكبيرة، ويستهدف التوسع في تطبيق نماذجها المالية الناجحة التي كان لها دور أساسي في تطوير وتشغيل عدد كبير من مشروعات الطاقة المتجددة الناجحة والمجدية اقتصادياً في مختلف أنحاء العالم، كما يستفيد الصندوق من مكانة الدولة الرائدة بصفتها شريكاً موثوقاً، وحلقة وصل بين الشمال والجنوب، والشرق والغرب من خلال موقعها الجغرافي الاستراتيجي وعلاقاتها المتميزة مع المجتمع الدولي. ويعد أحد أهم المبادرات التمويلية التي تم إطلاقها خلال COP28 لتسريع التحوّل العالمي إلى اقتصاد منخفض الكربون وتعزيز المرونة المناخية.

وكان مؤتمر الأطراف COP28، قد تمكن من جمع وتحفيز أكثر من 85 مليار دولار للتمويل المناخي، مع إصدار 11 تعهداً وإعلاناً حظيت بدعم استثنائي واسع النطاق.

-انتهى-

لجميع استفسارات وسائل الإعلام وطلبات إجراء المقابلات، يرجى التواصل عبر عنوان البريد الإلكتروني: [media@cop28.com](mailto:media@cop28.com) لمزيد من المعلومات يرجى زيارة [الموقع الإلكتروني لمؤتمر الأطراف COP28](http://www.cop28.com)، كما يمكنكم الاطلاع على أحدث المستجدات بشأن المؤتمر من خلال تويتر (@COP28\_UAE) واستخدام الصور ومقاطع الفيديو عبر موقع فيليكر (COP28UAE):

### نُبذة عن مؤتمر الأطراف COP28 الذي استضافته دولة الإمارات:

- توافقت دول العالم خلال مؤتمر الأطراف COP28 على إقرار "اتفاق الإمارات" التاريخي، الذي يتضمن مجموعة النتائج الأكثر طموحاً وشمولاً لمفاوضات منظومة عمل اتفاقية الأمم المتحدة الإطارية بشأن تغير المناخ منذ مؤتمر الأطراف COP21 الذي أقر اتفاق باريس.
- يتضمن "اتفاق الإمارات" إشارة غير مسبوقة في النص التفاوضي إلى تحقيق انتقال مُنظَّم ومسؤول وعادل ومنطقي إلى منظومة طاقة خالية من الوقود التقليدي الذي لا يتم تخفيف انبعاثاته في هذا العقد الحاسم بالنسبة إلى العمل المناخي، لتمكين العالم من الوصول إلى الحياد المناخي بحلول عام 2050، بما يتماشى مع الحقائق العلمية المتاحة.
- يشكّل العمل متعدد الأطراف فرصة مهمة لتلبية الالتزامات العالمية بتنفيذ القرارات عالية الطموح التي صدرت عن COP28، بما فيها "اتفاق الإمارات"، واتخاذ إجراءات اقتصادية فاعلة لتحقيق مستهدفات عام 2030، وتحديد الأهداف المرحلية التي تعزز المساهمات المحددة وطنياً المقرر تقديمها بحلول عام 2025، وذلك تمهيداً لانعقاد مؤتمر COP30.
- تم إطلاق "اتفاق الإمارات" وخطة عمل رئاسة COP28 استجابةً لتقرير نتائج الحصيلة العالمية لتقييم التقدم في تنفيذ أهداف اتفاق باريس، الذي صدر قبيل انعقاد COP28 مباشرة، وسلط الضوء على عدم كفاية جهود العالم الحالية لتحقيق ما تم التعهد به في باريس، وضرورة رفع سقف الطموح وتحويل التعهدات إلى عمل ملموس وفعال للحفاظ على إمكانية تفادي تجاوز الارتفاع في حرارة كوكب الأرض مستوى 1.5 درجة مئوية.